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Kulturnämndens arkivutskott  

 

 

  

Närvarande 

Ledamöter: 

Hanna Gerdes (L)    Vice ordförande 

Johan Nilsson (M)    

Micke Seid (MP) 

       

Ersättare:    

Inga Näslund (S)  Tjänstgörande   

Michael Svensson (MP) Tjänstgörande 

Kristina Lutz (M)   

 

Ordförande Salar Rashid (S) och Juliana Gristelli (V) var 

förhindrade.  

 

Tjänstemän: 

Stadsarkivarie Lennart Ploom och Johan Bergkvist.  

 

§ 1  Val av justerare 
Hanna Gerdes och Micke Seid utsågs att justera 

dagens protokoll. 

Ärenden till kulturnämnden 8 december 

 

§ 2  Verksamhetsplan 2016 Stadsarkivet 

dnr 1.2-16544/2015 

Ärendet föredrogs  

  Det förelåg två förslag till beslut:  

   

 Förvaltningens förslag till beslut: 

att godkänna Stadsarkivets förslag till 

verksamhetsplan för år 2016 och överlämna 

rapporten till kommunstyrelsen, samt 
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att hos kommunstyrelsen begära godkännande av 

omslutningsförändringar om 42,3 mnkr. 

 

 Johan Nilsson m.fl. (M) förslag till beslut:  

att delvis godkänna förvaltningens förslag till 

beslut  

att i övrigt hänvisa till sina respektive 

budgetreservationer för kulturnämnden 

 

samt att därutöver anföra: 

 

”Öppen och tillgänglig information är en 

grundläggande faktor för en välfungerande liberal 

demokrati. Sådan information behöver inte bara 

vara offentlig: den måste också vara strukturerad 

och bevarad. Öppenheten som den manifesteras i 

offentlighetsprincipen förverkligas i praktiken inte 

minst genom de offentliga arkiven som möjliggör 

granskning och samtidigt dokumenterar för vår 

gemensamma historia. 

 

Vi har länge drivit på att Stadsarkivet ska bli mer 

publikt och tillgänglig för fler stockholmare. Även 

om verksamheten når allt fler så är det angeläget 

att fortsätta arbetet med att underlätta för 

användarna att få tillgång till informationen i 

arkiven. Genom det skapas förutsättningarna för 

att offentlighetsprincipen ska upprätthållas.  

 

Det är därmed också angeläget att stadsarkivet 

forsätter arbeta med att locka fler skolor och andra 

grupper till att komma och besöka verksamheterna 

för att tidigt informera om vilka resurser som finns 

samt styrkorna med landets offentlighetsprinciper. 

Men det är också angeläget att fortsätta 

digitaliseringen av stadsarkivets handlingar i syfte 

att göra informationen än mer tillgänglig.  

 

Stadsarkivet har en viktig roll som kunskapsbas 

om Stockholms historia för både stockholmare i 

allmänhet och forskare. Tillgång till 

arkivinformation ger dagens och morgondagens 

stockholmare insyn i de offentliga 

beslutsprocesserna och möjlighet till både 

forskning och andra perspektiv kring Stockholms 
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historia. Verksamheten är därför central utifrån vår 

syn på demokrati.”   

Arkivutskottet föreslår kulturnämnden besluta 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Johan Nilsson m.fl. (M) reserverar sig med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

§ 3 Remissvar om Ökat ansvar till 

servicenämnden för centrala 

upphandlingar 
  SSA dnr 1.6-16535/2015 

 Arkivutskottet föreslår kulturnämnden besluta: 

 Att som svar på remissen åberopa och överlämna 

detta utlåtande 

 

§ 4 Remissvar om Program för upphandling 

och inköp samt klausul om 

antidiskriminering och meddelarfrihet 

  SSA dnr 1.6-16536/2015 

 

  Det förelåg två förslag till beslut:  

   

  Förvaltningens förslag till beslut: 

att som svar på remissen åberopa och överlämna 

detta utlåtande 

 

  Johan Nilsson m.fl. (M) förslag till beslut:  

  att avslå förvaltningens förslag till beslut 

 

samt att därutöver anföra: 

”Kommunstyrelsen har i budget för 2015 fått i 

uppdrag att ta fram ett nytt program för 

upphandling och inköp för Stockholms stad samt 

att revidera tidigare beslutad policy om 

konkurrens och valfrihet. 

 

Vi delar uppfattningen att det är viktigt att 

motverka fusk och svartjobb samt att säkerställa 

goda arbetsvillkor för de leverantörer av varor och 

tjänster som staden anlitar, antingen direkt eller 

genom upphandlade företag. Seriösa aktörer, 

rättssäkra arbetsförhållanden och konkurrens på 

lika villkor ska prägla alla stadens upphandlingar.  
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Däremot ställer vi oss ytterst tveksamma till att 

skärpa användningen av krav på kollektivavtal 

eller kollektivavtalsliknande villkor i de 

upphandlingar där detta är tillämpligt. Detta mot 

bakgrund av bland annat rådande 

upphandlingslagstiftning och EU-rätten. Det 

strider också mot EU:s grundläggande principer 

att vid offentlig upphandling kräva att en 

leverantör ska vara bunden av eller teckna ett 

kollektivavtal. Förvaltningarna påpekar i sitt 

tjänsteutlåtande att EU-rätt inte ger utrymme att 

ställa krav på att en leverantör har kollektivavtal. 

 

Vi noterar att förvaltningarna, liksom 

stadsledningskontoret, flaggar för tveksamheter 

och komplikationer gällande förslaget till program 

för upphandling och inköp. Att programmet 

riskerar att stå i konflikt med krav på kvalitet och 

kostnadseffektivitet. Att programmet riskerar att 

direkt eller indirekt reglera leverantörers övriga 

verksamhet, vilket kan resultera i upphandlingsfel 

och påföljande överklagandeprocesser. 

 

Det är redan idag en utmaning att upphandla 

verksamheter och insatser utan att riskera att 

snedvrida konkurrensen. Många företag uppger 

redan idag att det finns svårigheter att delta i 

offentliga upphandlingar och att de därför avstår. 

Vi ser också att flera mindre företag med få 

anställda inte har kollektivavtal idag, även om de 

erbjuder arbetsvillkor som är lika bra som – eller 

bättre än – kollektivavtal. 

 

Med det här förslaget finns en stor risk att ännu 

färre småföretag har möjlighet eller vill medverka 

vid en upphandling. Vilket inte är en bra grund för 

jobbtillväxten eller staden då de flesta nya jobb 

växer fram i små företag. Dessutom riskerar det att 

hämma konkurrensen om endast ett fåtal större 

aktörer mäktar med att lämna anbud på offentliga 

upphandlingar. Det är sammantaget en utveckling 

som inte gynnar vare sig medborgarna, de 

upphandlande myndigheterna eller företagen. 
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Den rödgrönrosa majoriteten tar dessvärre med 

detta ärende ett stort steg bort från den 

grundläggande tanken med lagen om offentlig 

upphandling. Istället slår de in på en väg som 

riskerar att leda till ett läge där Stockholms stads 

upphandlingar snedvridits till något som används 

för att uppnå politiska ändamål. Det är djupt 

oroväckande och beklagligt. 

 

Ska Stockholm stärka företagande är det inte den 

rätta vägen att göra det krångligare och dyrare att 

delta vid upphandlingar, som dessutom ställer 

orimliga krav som går stick i stäv med lagstiftning 

och den svenska modellen. Vi ställer oss därför 

avvisande till programmets förslag.” 

 

Arkivutskottet föreslår kulturnämnden besluta 

enligt förvaltningens förslag. 

 

Johan Nilsson m.fl. (M) reserverar sig med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

§ 5  Information från Stadsarkivarien om 

- den nya organisationen som införs på 

Stadsarkivet vid årsskiftet. 

 

§ 6   Övriga frågor 

När datum för arkivutskottets sammanträden 2016 

är fastställda kommer de att biläggas detta 

protokoll.  

 

 

 

Vid protokollet 

Johan Bergkvist 


